
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 18. maj 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 758 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Mona Juul (KF). 

 

Spørgsmål nr. 758:  

”Kan ministeren oplyse, om det er korrekt, at en recipient der har brug for donoræg 

normalt henvender sig til en fertilitetsklinik, der så sammen med recipienten finder 

en ægdonor ud fra det begrænsede antal donorer, klinikken råder over, hvorimod at 

recipienter der har brug for donorsæd frit kan finde en ønsket donorprofil blandt alle 

sædbanker og frit vælge, hvilken klinik vedkommende ønsker at blive behandlet på? 

Hvis det er korrekt, vil ministeren så tilpasse reglerne så recipienter af donoræg får 

samme muligheder for frit valg af donorprofil og frit valg af behandlingssted som reci-

pienter af donorsæd?” 

 

Svar: 

Spørgsmålet besvares foreløbigt, da der er behov for at indhente bidrag til besvarel-

sen. Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo juni. 
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